
De Røde Portes Venner Generalforsamlingen 2019 for 2018  

 

Den ordinære generalforsamling var lovligt indkaldt til den 10. april 2019. Vi var velkomne i fællessalen på Plejehjemmet Byageren nr. 2. 

Det er et meget velegnet lokale til vores formål, og der er direkte adgang til brug af PC udstyr og Powerpoints. Peter Hindstrup blev valgt 

som dirigent og fulgte omhyggeligt vedtægternes dagsorden.  

 

Aftenens plan var at gennemføre dagsordenen klart og kortfattet, så der også kunne blive tid til at fortælle om Historiske Fund. Bestyrelsen 

inviterede til smørrebrød med øl og vand, som de 57 tilstedeværende forsynede sig med som indledning, og den gode stemning bredte sig.  

 

Formand Søren Mariegaard havde forberedt beretningen med 42 slides, og beretningen  forløb livligt og gnidningsløst på ca. 40 minuter.  

 

                                                               Indledningsvis fik vi et foto fra ca 1921 hvor en  

 Protestgruppe fra Skodsborg er samlet ved  

                    Dyrehavehegnet i  protest mod opførelsen af nye  

                     bebyggelser på skrænten 

 ”Høje Skodsborg”. 

 

 Året 2018 var et fantastisk år.  

                                Wesselminde Port ny og genrejst 
       

        

 

 Nærum Hovedgade Låge istandsat. 

               Rundforbi Låge 

              udskiftet 

                Dyrehavehegn  

                etableret.  

                                                       

           udskiftet og    

        

        
               

 

 

 

 

 

 



Side 2 

 

Og i 2019 blev Kørom projektet skudt i gang: 

*Rydning af opvækst i enebærhegnet, 

*Reparation af Port og sidelåger, 

*Færdiggørelse med ny pyntebjælke og maling i april. 

*Indvielse 5. maj 2019. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hvad har vi af planer? 

Rundforbi Port Helt Ny Enebærhegn.  

 

 
 

 

 

 

 



Side 3 

Fuld gang i projektforberedelser 

 

Økonomien er på plads Skitseprojekt Dialog med den nye skovrider, Kim Søderlund  Godkendelses proces 

Tidsplan Projektering Indkøb af materialer 

 

TAK for godt samarbejde i bestyrelsen fra formanden. 

 

Henrik Ehrenreich Niels Brühl Christoffer B. Reinhardt Ulrik Iversen Lasse Lund Hansen Keld Raaschou 

Søren Mariegaard +suppleanter: Thoralf Færch og Susanna Hornbøl. 

 

 

                              
 

 



Side 4  

De Røde Portes Venner     

Årsregnskab 2018     

Resultatopgørelse Indtægter    

Indtægter     

Kontingent 222 medlemmer 22.200    

Gaver og bidrag 2.166    

Indtægter 24.366    

     

Udgifter Udgifter    

Arrangementer 4.303    

Administration 3.028  Sponsorater modtaget  
Udgifter 7.331  Fogs Fond 2016 60.000 

Overskud 17.035  Hempel Fonden 2016 160.000 

   Krogagerfonden 2016 75.000 

Aktiver Aktiver  Lions Club Søllerød 2017 12.000 

Danske Bank  146.322  Advokat Ulrik Iversen 2017 5.000 

Tilgodehavende Legat 100.000  Nærum Grundejerforening 2017 5.000 

Kørom Port igangværende 13.962  Frimodt-Heineke Fonden 2017 30.000 

Aktiver i alt 260.284  Aage og Johanne Louis-Hansens Fond 2018 75.000 

    Glashoff Legat 2018 100.000 

Passiver   Sponsorater indbetalt i alt 522.000 

Egenkapital      

Overført sidste år 14.174  Gaver til folket  
Periodens resultat 17.035  Nærumvænge Port til folket 11/6 2017 -158.000 

Egenkapital  31.209  

Projekter overdraget til Naturstyrelsen 
2018 -134.924 

   Rådighedsbeløb 31 12 2018 229.076 

Sponsorater primo 264.000    

Gaver Naturstyrelsen 2018 -134.924  Bestyrelsespåtegning  
Glashoffs Legat 2018 100.000  Godkendt revisionspåtegning  
Sponsorater ultimo 229.076    

Passiver i alt 260.284    



 
Side 5 

       
 

Regnskabet godkendt. 

 

Budget: Økonomien er robust. Der er fuld dækning for igangværende projekter. Færdiggørelse af Kørom 

Port 2019 og Ny Rundforbi Port i 2020. Kontingent vedtaget uændret kr. 100 pr person for 2020. 

 

5) Valg til Bestyrelsen 

På valg: Søren Mariegaard, Christoffer Buster Reinhardt, Ulrik Iversen og Keld Raaschou: 

* Søren genvalgt som formand. * Christoffer (sekretær) ønskede at udtræde af bestyrelsen, men 

ønskede gerne at fortsætte som suppleant. Det blev godkendt af forsamlingen. * Ulrik genvalgt.  

* Keld genvalgt og valgt til sekretær. * Susanna Hornbøl nyvalgt til bestyrelsen. 

 

6) Valg af 2 suppleanter 

* Christoffer Buster Reinhardt nyvalgt. * Thoralf Færch ønskede ikke genvalg. Nyvalgt: Anne 

Minor Christensen. 

 

7) Valg af Revisor. Den hidtidige revisor, Kurt Astrup blev genvalgt. 



 

Side 6 

 

8) Eventuelt. Spørgsmål om trådhegn. Udvidelsen af Jægersborg Hegn med indhegninger kan vi ikke 

gøre noget ved. Spørgsmål om vedligeholdelse af broncealderhøje. Naturstyrelsen skal spare. Der er 100 

mandetimer til vedligeholdelse af fortidsminder. Det er ikke en opgave, som  Historisk Topografisk 

Selskab kan deltage i. Anne Ehrenreich overdrog et gavebrev fra Henrik Ehrenreich til støtte for 

foreningen. Erik Ehrenreich fremhævede det positive samarbejde med Naturstyrelsen.  

 

Generalforsamlingen blev afsluttet med Portsangen. 

 

Efter en kort pause til servering blev der fortalt om Historiske Fund af Lene Ehrenreich og visning af 

gamle papirer og kort af Søren Mariegaard og Niels Brühl. 

 

 

 

 
 

Redigeret Niels Brühl fra Søren Mariegaards fremlæggelse og referat af Keld Raaschou.  


